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El PS presenta una proposta d’acord per
retirar el projecte del vial de Sant Julià

La formació demana al Consell que la desviació es faci a través d’un únic túnel per preservar el bosc de ribera
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Cinta Audí / Carme Berrio / Andorra la Vella
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Vicenç Alay i Jaume Bartumeu van presentar ahir la proposta a Sindicatura. XAVIER PUJOL

“Esperem que aquesta
proposta d’acord prosperi.

També té el suport dels
Verds i les gairebé 1.300

signatures dels ciutadans”

Vincenç Alay
*�����������������
���&�

“Des del grup encara no
coneixem la iniciativa, però
en principi estem oberts a

parlar de tot. Caldrà 
analitzar-ho bé”

Conxita Marsol
&����
�����������������������&.5

“La nostra posició la 
definirem en funció de la
informació que tenim de
l’obra i del que pensem

que és millor”

Lurdes Font
*������������������*;5C������D(

Les frases
El Grup Rocafort rep 

amb ànims la iniciativa 
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“Estem molt contents 
i ens anima, esperem 
que els altres grups 
parlamentaris donin 

suport a la proposta”

Anna Riberaygua
+����/���"���
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Andorra Televisió (ATV) ja ha 
presentat a les diferents can-
didatures el perfil de com vol 
desenvolupar els debats parro-
quials de les pròximes eleccions 
comunals, que es faran a partir 
del dilluns 19 de novembre. 
L’aposta televisiva és primer de 
tot garantir l’interès i l’atractiu 
del debat per als telespecta-
dors. Per aquest motiu, en la 
reunió mantinguda dilluns en-
tre els directius d’RTVASA i els 
representants de les candidatu-
res es va acordar que s’evitarà 
encotillar els debats i que es 
desenvoluparan a través d’un 
temari lliure. 

Això significa un canvi desta-

cat respecte dels debats electorals 
fets fins ara, ja que fins ara era el 
moderador del debat qui propo-
sava els temes, amb un temps 
limitat de resposta per a cada 
candidat, cosa que evitava un in-
tercanvi d’idees i propostes. 

El temari lliure facilitarà, 
d’una banda, que els candidats 
es trobin còmodes en el debat, 
i de l’altra, aportarà un interès 
afegit al telespectador. Els de-
bats duraran 90 minuts per a les 
parròquies que tenen tres candi-
datures i 60 per a les que en te-
nen dues. L’objectiu és fer possi-
ble debats atractius, interessants 
i que tothom pugui seguir.

nou format
Pel que fa al format dels debats, 

ATV ha proposat tres models: 
els candidats drets darrere de 
faristols, amb faristols però amb 
un tamboret alt per poder seure, 
o al voltant d’una taula. 

El model de format variarà 
en cada debat electoral, en fun-
ció del que triïn els candidats 
de cada parròquia. La decisió la 
prendran en unes trobades que 
faran els seus representants amb 
el director dels Serveis Informa-
tius, i moderador dels debats, 
Univers Bertrana. 

En aquestes mateixes troba-
des, que farà Bertrana parròquia 
per parròquia a partir de dilluns 
vinent amb les candidatures 
respectives, també es decidirà 
l’ordre d’intervencions d’entra-
da i de sortida del debat.

la massana obre el foc
El sorteig dels debats fet davant 
de notari va donar com a resul-
tat que el primer de tots, el del 
dia 19 de novembre, serà amb 
els candidats de la Massana. 
El dia 20 li tocarà el torn a En-
camp; el 22 a Sant Julià; el 26 a 

Ordino; el 27 a Canillo i el 28 a 
Escaldes-Engordany, i Andorra 
la Vella tancarà el cicle el 29 de 
novembre. L’hora d’emissió serà 
a les 21.45 hores. Els debats se-
ran emesos simultàniament per 
Andorra Televisió i Ràdio Naci-
onal d’Andorra. 

ATV aposta per uns debats 
oberts i amb nou format

a. r. 
AndorrA lA VellA

difusió A lA TeleVisió públicA
eduArd losillA

l’últim debat electoral a atV va ser les passades eleccions generals.

Una vegada més, els socialde-
mòcrates han fet ús de les eines 
legislatives i el grup parlamen-
tari va presentar ahir a Sindi-
catura una proposta d’acord 
instant el Govern a frenar un 
dels projectes que ha generat 
més controvèrsia en els darrers 
mesos: el tercer tram de la des-

viació de Sant Julià de Lòria 
que preveu el Pla sectorial de 
noves infraestructures viàries. 
D’aquesta manera, el grup de 
l’oposició materialitza la rei-
vindicació encapçalada per la 
plataforma contra el vial, inte-
grada pel Grup Rocafort i di-
verses associacions ecologistes 
com ara Apapma i ADN, que 
va demanar als tres grups par-

lamentaris traslladar aquesta 
qüestió al Consell General.

Preveient possibles crítiques 
que titllin la iniciativa d’electo-
ralista, el president del grup 
parlamentari socialdemòcrata, 
Jaume Bartumeu, i el conse-
ller general, Vicenç Alay, van 
recordar ahir que el programa 
electoral de la candidatura lau-
rediana del PS en les últimes 
eleccions comunals de l’any 
2003 ja preveia la proposta de 
replantejar el projecte. Ara els 
socialdemòcrates tornen a por-
tar a la palestra el desviament 
de Sant Julià de Lòria perquè 
és una qüestió “sensible”, i 
esperen que aquesta iniciativa 
prosperi gràcies al suport dels 
grups que conformen l’arc par-
lamentari.

En aquest sentit, Vicenç 
Alay va destacar que la pro-
posta ja compta amb el su-
port de formacions polítiques 
com ara els Verds i el Segle 21 
lauredià, i amb una bona part 
dels ciutadans de la parròquia, 
1.300 dels quals ja han firmat 
el document de la plataforma 
contra el vial. Fins i tot, Alay 

va fer referència a les manifes-
tacions del mateix cònsol major 
de Sant Julià, Josep Pintat, que 
va parlar sobre la possibilitat 
de convocar un referèndum 
entre la població en el supòsit 
que l’alternativa que va posar 
sobre la plataforma fos viable.

Tanmateix, per la banda li-
beral el replantejament del 
projecte no està tan clar, se-
gons va assegurar el conseller 
general. En aquesta línia, Alay 
va apuntar que “els liberals 
s’han manifestant des de di-
versos punts de vista, però per 
les declaracions de Pere Can-
turri sembla que no hi ha volta 
enrere”. En tot cas, el grup de 

l’oposició es mostra disposat a 
mantenir contactes amb libe-
rals i centristes amb l’objectiu 
que el Consell General aconse-
gueixi aturar aquest projecte, 
que actualment està en perío-
de de licitació i el termini que 
finalitza el 15 de novembre. 

Amb referència al fons de la 
qüestió, la motivació d’aques-
ta proposta d’acord es basa en 
diversos aspectes, que van des 
de l’impacte mediambiental 
que implicarà la construcció 
d’aquest tram als paratges na-
turals fins als problemes que 
pot comportar dins de la ma-
teixa parròquia de Sant Julià. 
Problemes com ara la desapa-
rició de possibles passos, pas-
seigs i espais de lleure, segons 
es recull en la proposta social-
demòcrata. 

Sobre el projecte alternatiu, 
l’oposició insta l’executiu a 
“eliminar el vial obert corres-
ponent al tercer tram i resoldre 
la desviació mitjançant un únic 
túnel, d’acord amb els millors 
criteris de caràcter ambiental, 
social, econòmic i d’enginyeria 
viària i mobilitat”. 

L’oposició emplaça l’executiu a 
frenar el nou vial de Sant Julià 

MÒnicA llorens

bartumeu i alay van presentar ahir la proposta d’acord. 

Els socialdemòcrates han presentat una proposta d’acord per replantejar el projecte

maria baró
AndorrA lA VellA 

curs pArlAmenTAri 

> el grup espera 
rebre el suport de 
la resta de les forces 
parlamentàries 

> insten el Govern 
a resoldre la 
desviació amb un 
únic túnel 
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PROPOSTA D’ACORD

El PS demana que el Consell decideixi
aturar el desviament de Sant Julià
b

JAUME VENTURA*
ANDORRA LA VELLA

Afirma que
recupera el projecte
perquè ara «té molt
més suport»

E
l Grup Socialdemòcrata va
presentar ahir, a través del
president de la formació,
Jaume Bartumeu, i del con-

seller general Vicenç Alay, una pro-
posta d’acord per aturar el desvia-
ment de Sant Julià, concretament el
tram des de l’enllaç amb l’avinguda
de Francesc Cairat fins a la boca
nord del túnel de la Tàpia. Així, va
instar que l’Executiu resolgui la des-
viació mitjançant un únic túnel.

Alay va explicar que defensen
que «es replantegi la solució que hi
ha ara, molt invasiva, i que s’opti
per la solució que la via passi per un
túnel», i va dir que esperen que «se
suspengui el període de licitació,
que s’acaba el dia 15, i s’ho replante-
gin tot».

Alay va destacar que a les elec-
cions del 2003 ja van plantejar una
iniciativa en aquesta direcció. Preci-
sament aquesta circumstància va

servir a Alay per negar que sigui una
proposta electoralista per al desem-
bre: «Fa quatre anys no ens va servir
gaire, però ara ho tirem endavant
perquè té molt suport i perquè sem-
bla que la gent de Sant Julià és molt
més sensible que fa quatre anys.
Però si estar atent és ser electoralis-
ta, llavors vol dir que sí que ho és».

PROTEGIR L’ENTORN / Quant a la mo-
tivació de la proposta, el socialde-
mòcrata va destacar que la zona per
on discorre té un alt valor ecològic i
que es produirà un impacte ambien-
tal «significatiu», a més d’indicar
que la construcció farà desaparèixer,
al costat del riu Valira, «possibles
passos, passejos i espais de lleure».

A més, Alay va recordar ques es
tracta d’una zona amb una «geolo-
gia complexa» que fa preveure «pro-
blemes de seguretat» i que l’enllaç
amb el centre de la parròquia laure-
diana «entra en contradicció amb la
vocació de via ràpida de la infraes-
tructura».H.

Per acabar, el conseller va mos-
trar-se confiat que CDA+S21 es mos-
trarà favorable a la proposta i va des-
tacar que esperen que el Grup Libe-
ral «s’hi mostri sensible». H
*jventura@andorra.elperiodico.com




